
RADA GMINY GASZOWICE
44-293 Gaszowice, ul. Rydułtowska 2

Protokół Nr BR - 00521XLVII/I0
z sesji Rady Gminy Gaszowice

z dnia 25 lutego 2010 r.

W obradach uczestniczyło (na stan 15 radnych) - 14 radnych.
Nieobecny: radny Ryszard Jacek
Lista obecności - zał. do protokołu.
Uczestniczyły również osoby zaproszone jak w liście obecności - zał. do protokołu

Ad. l
Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.
Przewodniczący Rady otworzył sesję i powitał wszystkich obecnych słowami: "Otwieram
Sesję Rady Gminy Gaszowice Nr XLVII (47), witam zaproszonych gości, witam radnych".
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji na obecną
chwilę uczestniczy 14 radnych podkreślił tym samym, że obrady są prawomocne.

Ad.2
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji, który radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.
Porządek obrad przedstawia się następująco:
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 stycznia 2010 roku.

4. Sprawozdanie z prac Wójta.

5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.

6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.

7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska

i Finansów.

8. Informacja z działalności promocyjnej Gminy za rok 2009, plany na rok 2010.

9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach za rok 2009.

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka

Kultury w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2009.

11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach za rok 2009.

12. Podsumowanie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w formie dotacji dla

organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2009.

13. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Gaszowice

Nr XLV/216110 z dnia 14 stycznia 2010 roku w sprawie uchwalenia
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budżetu gminy na rok 2010 (zmienionej uchwałą Nr XLVI/221110 z

dnia 27 stycznia 2010 roku),

b) podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu

długoterminowego na realizację zadania pn. "Przebudowa

i modernizacja drogi - ulica Górnicza w Czernicy",

c) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok

2010.

14. Bieżące sprawy.

15. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

16. Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, a następnie zwrócił się z zapytaniem czy
ma ktoś jakieś uwagi - propozycje zmian - do przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag ani zmian do przedstawionego porządku obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 stycznia 2010 roku.
Protokół czytali: Marek Masarczyk, Renata Bienek, Małgorzata Witek, Adam Grzelec,
Damian Krauze, Henryk Fabisz, Maria Knapik, Halina Rybarz-Adamik, Ryszard Jacek, Ewa
Biernacka, Janusz Milion.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie punktu
"Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi" z protokołu Nr BR - 00521XL VIII O
z dnia 27 stycznia 2010 roku.
Wiceprzewodniczący Rady - p. Ewa Biernacka odczytała punkt "Interpelacje, wnioski,
zapytania i odpowiedzi" z protokołu, o którym mowa powyżej.

W uzupełnieniu do interpelacji Wójt poinformował, że w okresie ferii zimowych Zakład
Obsługi Komunlanej w Gaszowicach wykonał następujące roboty w gminnych placówkach
oświatowych:
- w Przedszkolu w Gaszowicach ułożone zostały panele podłogowe wraz z listwami w sali
zajęć,
- w Przedszkolu w Czernicy - ułożone zostały panele podłogowe w dwóch salach,
pomalowano sale oraz dokonano poprawek malarskich po wymianie okien. Poinformował, że
zostały wymienione 4 drewniane okna na plastikowe.
- w Szkole Podstawowej w Szczerbieach - została wypłytkowana kuchnia oraz dokonano
poprawek malarskich w kuchni,
- w Szkole Podstawowej w Czernicy - pomalowana została kuchnia wraz z zapleczem,
świetlica, jadalnia, szatnie oraz część klatki schodowej.
Ponadto w Szkole Podstawowej w Gaszowicach firma zewnętrzna dokonała wymiany pięciu
okien w klasie tzw. "Harcówce" oraz wymienione zostały wszystkie poręcze w tym budynku.
(dotyczy punktu 11 Interpelacje, zapytania, wnioski i odpowiedzi nr 2)

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do
protokołu.
Nikt z radnych nie wniósł uwag.

kęPIIie Przewodniczący Rady poddał protokół pod glosowanie. 2



Protokół przyjęto w głosowaniu:
Glosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4
Sprawozdanie z prac Wójta.
Wójt Gminy przedstawił informację o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym tj. od dnia
28 stycznia 2010 r. do dnia 25 lutego 2010 r.:

1. 1 i 3 lutego odbył się objazd szkół i przedszkoli, na którym omówiono konieczne
remonty wykonane w okresie ferii zimowych.

2. 2 lutego odbyło się spotkanie robocze sołtysów.
3. 4 lutego odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkoli.
4. 5 lutego odbyła się w Starostwie Powiatowym w Rybniku Rada Przyjaciół

Harcerstwa.
5. 6 lutego odbyło SIę zebranie sprawozdawcze Ochotniczej Straży pożarnej w

Gaszowicach.
6. 7 lutego w Łukowie Śl. odbył się kulig dla dzieci i młodzieży.
7. 15 lutego odbyła się Rada Sportu.
8. 17 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielami Vatienfall w sprawie współpracy

w 2010 I. - przedstawione zostały wyliczenia w zakresie oszczędności, dotyczące
zużycia energii elektrycznej po akcji wymiany oświetlenia ulicznego na terenie gminy.

9. 18 lutego odwiedziliśmy najstarszą mieszkankę Gminy Pani Pyszny z okazji 99
rocznicy urodzin.

10. 18 lutego uczestniczyliśmy w Radzie Przyjaciół Harcerstwa w Wapiennicy - budowa
Domu Zucha jest już na etapie końcowym, w czerwcu br. obiekt zostanie oddany do
użytku, natomiast w sierpniu nastąpi oficjalne otwarcie, na które zostaną również
zaproszeni Skauci ze Szkocji.

11. 19 lutego odwiedziliśmy dzieci i młodzież uczestniczącą w półkoloniach
zorganizowanych przez Szkołę Podstawową w Szczerbicach. Uczestnicy brali udział
w warsztatach prowadzonych przez Pana Barszowskiego z klubu TAO w byłej
cegielni w Gaszowicach.

12. 20 lutego w Ośrodku Kultury i Sportu w Gaszowicach odbył się Turniej Skata.
13. 24 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielem Subregionu w sprawie przebiegu

drogi Pszczyna-Racibórz.
14. 24 lutego odbył się Dzień Myśli Braterskiej zorganizowany przez ZHP w

Gaszowicach.

Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie odbyły się żadne przetargi.

Następnie Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia
28 stycznia 2010 I. do dnia 25 lutego 2010 I. podpisał następuj ące zarządzenia:

1. zarządzenie w sprawie przyznania dotacji dla klubów sportowych w konkursie
wniosków na realizację zadań z zakresu sportu kwalifikowanego;

2. dwa zarządzenia w sprawie zatwierdzenia regulaminów "programu ograniczenia
niskiej emisji" oraz programu budowy przydomowych oczyszczalni na terenie gminy
Gaszowice";

3. zarządzenie w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dla kierownika Gminnego Zespołu
Obsługi Szkół i Przedszkoli;
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4. zarządzenie w sprawie powołania komisji rekrutacyjnej - poinformował, że komisja ta
została powołana w związku z ogłoszonym konkursem na stanowisko podinspektora
w Referacie Ochrony Środowiska Urzędu Gminy.

Rada nie wniosła uwag do przedstawionych informacji.

Przewodniczący Rady przedstawił pismo Wójta Gminy adresowane do Rady Gminy
dotyczące przekazania sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych
przez gmmę.
Wójt w odniesieniu do w/w pisma poinformował, że jest to rzecz nowa, wcześniej takiego
obowiązku sprawozdawczego nie było. Kwestię tę reguluje art. 30a Karty Nauczyciela.
Do 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę musi przeprowadzić analizę
poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym wydatków na wypłaty dla nauczycieli
w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń określonych w ustawie. Następnie oblicza
różnicę między wydatkami poniesionymi na wynagrodzenia a iloczynem średniorocznej
liczby etatów oraz średnich wynagrodzeń nauczycieli. W przypadku, gdy wysokość
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu okaże się niższa od średniego
wynagrodzenia gwarantowanego w Karcie Nauczyciela, to gmina jest zobowiązana wypłacić
nauczycielom tę różnicę w postaci jednorazowego dodatku uzupełniającego. Zgodnie
z zapisami w Karcie Nauczyciela - nauczyciel powinien osiągnąć poziom wynagrodzenia
zgodny ze swoim stopniem awansu zawodowego. Wójt poinformował, że w naszej gminie
należało nauczycielom dopłacić łącznie 142,053 tys. zł. Dopłaty w postaci jednorazowego
dodatku uzupełniającego uzależnione są od tego jaki stopień awansu zawodowego posiada
dany nauczyciel. W szkołach pracują nauczyciele stażyści, kontraktowi, mianowani
i dyplomowani. Zaznaczył, że nauczyciele w placówkach oświatowych w naszej gminie
posiadają wysokie kwalifikacje zawodowe - na 78 etatów w całej gminie 46 stanowią etaty
nauczycieli o najwyższym stopniu awansu zawodowego tj. nauczycieli dyplomowanych.
Nadmienił, że dokument jest do wglądu w biurze Rady Gminy, można się z nim szczegółowo
zapoznać.
Do przedstawionych informacji w zakresie w/w sprawozdania nie wniesiono uwag.

Ad. 5
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 22.02.2010 r.
o godz. 1200 w sali Nr 21 Urzędu Gminy Gaszowice przedstawiła Gabriela Oślizło -
Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Informacja i ocena planu wykonania inwestycji za rok 2009. Plan inwestycji
na rok 2010.

2. Sprawozdanie z działalności klubów sportowych w zakresie rozliczenia zadania
realizowanego przy udziale środków z budżetu gminy.

a) kontrola zadania realizowanego przez wybrany klub sportowy - prezes klubu
sportowego.

3. Analiza materiałów na sesję, sprawy bieżące.

Następnie Przewodniczący Komisji - p. Gabriela Oślizło przedstawiła Radzie Protokół z
przeprowadzonej kontroli dotyczącej realizowanego zadania publicznego z zakresu rozwoju
kultury fizycznej i sportu przez LKS Łuków Śl. w roku 2009 pn. "Działalność roczna sekcji
piłka nożna LKS Łuków Śląski ulica Lipowa 15". Celem kontroli było sprawdzenie realizacji
zadania - efektywność, rzetelność i jakość jego wykonania oraz wykorzystanie środków
przekazanych na realizację zadania z budżetu gminy Gaszowice zgodnie z podpisaną umową.
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Nie wniesiono uwag do przedstawionych protokołów.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych,
Zdrowia i Młodzieży, które odbyło się w dniu 23.02.2010r. o godz. 800 w sali Nr 21 Urzędu
Gminy Gaszowice przedstawiła p. Halina Rybarz - Adamik - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Funkcjonowanie organizacji pozarządowych działających na terenie gminy -
podsumowanie działalności za rok 2009

2. Sprawozdanie z działalności instytucji kultury na terenie gminy Gaszowice za rok
2009 (Ośrodek Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodek Kultury w Czernicy,
Gminna Biblioteka Publiczna w Gaszowicach)

3. Materiały na sesję i sprawy bieżące.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska
i Finansów, które odbyło się w dniu 23.02.2010 r. o godz. 1400 w sali Nr 21 Urzędu Gminy
Gaszowice przedstawił p. Adam Grzelec - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Sprawozdanie z działalności Klubów Sportowych za rok 2009.
2. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka
Kultury w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2009.

3. Materiały na sesję, sprawy bieżące.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.8
Informacja z działalności promocyjnej Gminy za rok 2009, plany na rok 2010.

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w informację przygotowaną przez Kierownika
Referatu Ochrony Środowiska i Rozwoju Gminy p. Karinę Stępień, radni otrzymali wraz z
materiałami na sesję, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Działalność promocyjna gminy w 2009 roku obejmowała między innymi:
- aktualizacje strony internetowej Urzędu Gminy oraz nadzór nad przekazywaniem danych,
- aktualizacje BlP-u,
- przeprowadzanie między gminnych konkursów w szkołach i przedszkolach,
- pozyskanie środków finansowych oraz nagród na organizację konkursów,
- wykonanie folderów promujących akcje mające na celu ochronę środowiska,
- rozpoczęcie współpracy z Miastem Bruntal w Czechach,
- współpraca ze szkołami akcje np.: "Przedszkoliada", zawody na ORLIKU,
- promocja Piecowiska - strona internetowa, plakat,
- pozyskanie środków rzeczowych na przeprowadzenie akcji "Sprzątanie świata",
- współpraca z Związkiem Subregionu Zachodniego, Śląskim Związkiem Gmin i Powiatów,
sąsiednimi gminami,
- wykonywanie nowych opracowań multimedialnych,
- prowadzenie GeI,

Nagowanie miesięcznika"InformatorGminny", 5



- pomoc w orgaruzacjt imprez oraz wykonywanie okolicznościowych zaproszeń
i podziękowań,
- pomoc w organizacji dożynek gminnych,
- zlecenie wykonania toreb lnianych dla akcji środowiskowych.
Z informacji wynika, że w 2010 roku planuje się między innymi:
- przeprowadzenie szerokiej akcji informacyjnej nt. wymiany pieców, zabudowy solarów oraz
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków,
- wykonanie toreb lnianych oraz ulotek na potrzeby w/w akcji,
- prowadzenie miesięcznika, GCI oraz Centrum Edukacyjnego,
- pomoc organizacji imprez gminnych: Przedszkoliada, turniej sołecki, dożynki,
- organizacja wystawy ekologicznej "EKO Gaszowice 2010".

Radny Piotr Górecki zapytał o jakie konkursy wskazane w informacji chodzi oraz źródło
i wysokość pozyskanych środków finansowych na ich organizację. Skarbnik Gminy
odpowiada, że były to konkursy ekologiczne organizowane przez referat ochrony środowiska
w placówkach oświatowych na terenie gminy, a środki finansowe pochodziły ze Starostwa
Powiatowego w Rybniku w wysokości 4 OOO,OOzł.Ponadto z wojewódzkiego funduszu
ochrony środowiska zostały przeznaczone środki na ekologie w wysokości 14 000,00 zł.
tj. na wykonanie toreb, ulotek itp.

Przewodniczący Rady podał propozycję aby w ślad za Miastem Rybnik, gdzie prowadzona
jest akcja przez Centrum Rozwoju Inicjatyw Społecznych "przekaż 1% rybnickim
organizacjom pożytku publicznego", rozpropagować informacje na temat organizacji
działających w sferze pożytku publicznego na terenie gminy Gaszowice. Nadmienił, iż każdy
podatnik może 1 procentem swojego podatku wesprzeć wskazaną w rocznym zeznaniu
podatkowym organizację pożytku publicznego. Sugerował by GCI wykonało zbiorczą
informację w tym zakresie wraz z danymi, które należy wpisać w zeznaniu podatkowym.
Zwrócił się do Wójta i Sekretarza Gminy, aby taką informację opublikować w Informatorze
Gminnym i zamieścić na stronie internetowej Urzędu Gminy Gaszowice.

Wójt stwierdził, że gmina jest otwarta na tego typu akcję, jednak uważa, że to dana
organizacja pożytku publicznego powinna zgłosić się do GCI celem zostawienia danych
niezbędnych do wypełnienia w zeznaniu podatkowym w celu przekazania im 1%.
Z zebranych danych zostanie sporządzona zbiorcza informacja, a następnie zamieszczona
w Informatorze Gminnym i stronie internetowej Urzędu Gminy. Poinformował również, że
harcerze przyszli zapytać czy mogą zostawić w Urzędzie Gminy ulotki dotyczące danych
Związku Harcerstwa Polskiego Chorągiew Śląska Hufiec Ziemi Rybnickiej celem
przekazania im l% podatku.

Radny Damian Krauze zapytał Wójta odnośnie folderu promującego gminę i firmy
działające na jej terenie, który miał być wykonany w ubiegłym roku przez osobę, która
zebrała wpłaty od przedsiębiorców na ten cel.
Wójt odpowiada, że gmina wyraziła zgodę na wykonanie takiego folderu, lecz osoba ta nie
wywiązała się z tego i folder nie został wykonany.
Radny Damian Krauze powiedział, że przedsiębiorcy czują się oszukani, gdyż podpisali
umowy i dokonali wpłat tej osobie, która zapewniała im reklamę poprzez zamieszczenie firm
w tym folderze. Wójt wyraził opinię, że było to na zasadzie dobrowolności, nikt nie był
zobowiązany podpisywać umowy z przedsiębiorcą zajmującym się opracowaniem tego
folderu przed jego faktycznym wykonaniem. Sekretarz Gminy dodała, że jest to
indywidualna sprawa każdego przedsiębiorcy.
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Ad.9

Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Komunalnej w Gaszowicach za rok 2009.

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w sprawozdanie radni otrzymaJ i wraz z
materiałami na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji. Kierownik Zakładu
Obsługi Komunalnej przedstawił pisemne sprawozdanie finansowe z działalności za rok 2009
oraz wykaz prac wykonanych w sołectwach gminy Gaszowice przez pracowników tej
jednostki w ramach budżetu na rok 2009. Do działalności tej jednostki Rada nie wniosła
uwag. Dokumenty stanowią załącznik do niniejszego protokołu.
Radny Adam Grzelec poinformował, że stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego,
Ochrony Środowiska i Finansów w zakresie sprawozdania z działalności Zakładu Obsługi
Komunalnej w Gaszowicach za rok 2009 jest pozytywne. Następnie dodał, że na posiedzenie
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów w miesiącu marcu
zostanie zaproszony kierownik Zakładu Obsługi Komunalnej, ponieważ omawiana będzie
działalność tej jednostki.

Ponadto Wójt przedstawił Radzie wstępne informację dotyczącą podsumowania kosztów
związanych z akcją zima 2009/2010 w sołectwach gminy Gaszowice. Jest to kwota około
80 000,00 zł. w tym firma, która odśnieżała i posypywała drogi w sołectwie Szczerbice
i Piece około 26 000,00 zł, zaś w sołectwie Czernica i Łuków Śl. - około 22 000,00 zł,
pozostała kwota to odśnieżanie wykonywane przez Zakład Obsługi Komunalnej oraz koszty
związane z zakupem soli i żużla do posypywania dróg.

Ad.lO

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, Ośrodka Kultury

w Czernicy, Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaszowicach za rok 2009.

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności instytucji kultury za
rok 2009 działających na terenie gminy radni otrzymali wraz z materiałami na sesję, z
którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do
sprawozdań z działalności finansowej tych jednostek oraz działalności merytorycznej
instytucji kultury działających na terenie naszej gminy. Do powyższych sprawozdań nie
wniesiono uwag. Dokumenty te stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia
i Młodzieży poinformowała, że Komisja pozytywnie oceniła działalność tych jednostek, ich
owocna praca widoczna jest na co dzień w ciągu całego roku.
Przewodniczący Rady podsumowując stwierdził, że należy pozytywnie ocenić działalność
instytucji kultury, wzrosła ilość imprez, koncertów, które są organizowane na bardzo
wysokim poziomie artystycznym.

Ad.U

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach za rok 2009.

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w sprawozdanie radni otrzymali wraz
z materiałami na sesję, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji. W związku z tym
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do działalności tej
jednostki. Do działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaszowicach Rada nie wniosła
uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad.12

Podsumowanie wykorzystanych środków finansowych udzielonych w fonnie dotacji dla

organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Gaszowice za rok 2009.

Przewodniczący Rady poinformował, że informację dotyczącą podsumowania środków
finansowych udzielonych w fonnie dotacji dla organizacji pozarządowych działających na
terenie gminy Gaszowice za rok 2009 radni otrzymali wraz z materiałami na sesję, z którą
zapoznali się na posiedzeniach komisji. Z informacji wynika, że w roku 2009 na dotacje
została przeznaczona kwota 132 800,00 zł., z czego na działania z zakresu:
a) kultury fizycznej i sportu przeznaczono kwotę 120 OOO,OOzł.wg podziału:

- pożytek publiczny - 6 OOO,OOzł.
- sport kwalifikowany - 114 OOO,OOzł.

b) upowszechniania kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji przeznaczono kwotę
10 800,00zł.

c) krajoznawstwa i wypoczynku dzieci i młodzieży przeznaczono kwotę 2 OOO,OOzł.
W roku 2009 po raz pierwszy kluby sportowe biorące udział we współzawodnictwie
sportowym organizowanym lub prowadzonym przez polski związek sportowy lub inny
podmiot działający z jego upoważnienia, korzystały z dotacji udzielanych w trybie Uchwały
Nr XXVII/138/08 Rady Gminy Gaszowice z dnia 30 października 2008 roku w sprawie:
określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na
terenie Gminy Gaszowice. W związku z powyższym wszystkie kluby sportowe biorące udział
w rozgrywkach organizowanych przez poszczególne Podokręgi podlegały współfinansowaniu
na zasadach sportu kwalifikowanego, natomiast cała pozostała działalność sportowa opierała
się na zasadach pożytku publicznego.
Złożone zostały oferty przez wymienione w tabeli organizacje a dotacje w zakresie
sportu kwalifikowanego przedstawiały się następująco:

Łączny koszt

L.p. Nazwa wnioskodawcy Nazwa projektu projektu/w tym
dotacja

Ludowy Klub Sportowy "Krzewienie kultury fizycznej oraz sportu 70000,00
1. "Dąb" Gaszowice

wśród dzieci z tego
i młodzieży z terenu sołectwa Piece 49000,00

i Gaszowice" stanowi dotacja

Ludowy Klub 21 770,00

2. Sportowy.Zameczek" "Szkolenie w zakresie piłki nożnej z tego

Czernica w sołectwie Czernica" 14000,00
stanowi dotacja

Klub Sportowy 22860,00

3. Szczerbice "Upowszechnianie kultury fizycznej z tego
i sportu w sołectwie Szczerbice" 16000,00

stanowi dotacja
Ludowy Uczniowski Klub

28650,00Sportowy przy Szkole
4. Podstawowej "Prowadzenie szkolenia z tego

w Czernicy (LUKS dzieci i młodzieży w zakresie kolarstwa" 20000,00

FENIKS) stanowi dotacja

Ludowy Klub Sportowy 21440,00

5. Luków Śląski "Działalność roczna sekcji piłka nożna. z tego
LKS Łuków Śląski ul. Lipowa 15" 15000,00

stanowi dotacja
Stowarzyszenie Nie przyznano

6. Dalekowschodnich Sztuk "Szkolenie wu shu w sekcji dotacj i - Błędy
Walki"TAO" S.D.S.W. TAO w 2009r. formalne

we wniosku
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W odniesieniu do LKS Łuków Śląski dotacja została wykorzystana na poziomie 7 907,44zł.
Po I półroczu, klub zwrócił się z prośbą o rozwiązanie umowy dotacyjnej zwracając pozostałą
niewykorzystaną należność przelanej transzy.
Z kolei druga transza nie została przez klub w ogóle pobrana, w związku z czym w lipcu
zakończyła się sportowa działalność tegoż klubu. W ślad za tym na pozostałą w budżecie
kwotę 7000,00z1. został ogłoszony konkurs, do którego przystąpił tylko jeden klub
"zabierając" całość proponowanej kwoty. Tak więc w drugiej turze konkursowej została
Qrzyznana koleina dotacia dla·

L.p.
Nazwa i adres Nazwa projektu

Łączny koszt projektu/w
wnioskodawcy tym dotacja

Ludowy Klub Sportowy "Udział klubu w rozgrywkach 10000,00

l. "Dąb" Gaszowice piłki nożnej o mistrzostwo z tego
ul. Rydułtowska 7 klasy C w Podokręgu 7000,00

44 - 293 Gaszowice Racibórz" stanowi dotacja

Dotacje w zakresie pożytku publicznego - upowszechnianie kultury fizycznej i sportu
przedstawiały się następująco:
Do konkursu w zakresie pożytku publicznego przystąpił tylko Gminny Uczniowski Klub
Sportowy LIDER "zabierając" całość środków finansowych przeznaczonych na zadania
realizowane w tym trybie konkursowym. W związku z powyższym kwota 6 OOO,OOzł.została
przekazana w/w organizacji na realizację zadań sportowo - rekreacyjnych, ze szczególnym
uwzględnieniem zajęć pływania.
Dotacje w zakresie pożytku publicznego - krajoznawstwo i wypoczynek
W zakresie krajoznawstwa i wypoczynku środki nie zostały rozdysponowane ze względu na
brak prawidłowo złożonych ofert w odniesieniu do tego rodzaju zadania.
Dotacje w zakresie pożytku publicznego - upowszechnianie kultury
W odniesieniu do zadań z zakresu upowrzechniania kultury udzielone dotacje przedstawiały
się następująco:

L.p. Nazwa wnioskodawcy Nazwa projektu Łączny koszt projektu/w
tym dotacja

Towarzystwo Śpiewacze "Upowszechnianie kultury 9 300,00
l.

BELCANTO poprzez organizację z tego
koncertów" 6 500,00 stanowi dotacja

Grupa Artystyczna 2 800,00
2.

KONAR "Galeria w Piecu" z tego
1 500,00 stanowi dotacja

Ponadto oprócz środków, o których mowa powyżej kluby sportowe będące użytkownikami
gminnych obiektów sportowych korzystały z dodatkowego wsparcia finansowego
przeznaczonego na zakup materiałów pod kątem prowadzenia inwestycji na określonych
obiektach. Łączna kwota przeznaczona do dyspozycji na ten cel wyniosła 40 OOO,OOzł.i
została podzielona następująco:
- KS Szczerbice (6 500,00zł.) - wykończenie ogrodzenia wokół boiska.
- LKS Luków Śląski (8 500,00zł.) - kontynuacja ogrodzenia obiektu.
- LKS Zameczek Czernica (10 OOO,OOzł.)- kontynuacja ogrodzenia obiektu.
- LKS Dąb Gaszowice (15 OOO,OOzł.)- wykończenie ogrodzenia obiektu oraz wykonanie
instalacj i kominkowej.
Środki te zostały przeznaczone tylko i wyłącznie na zakup materiałów rzeczowych, natomiast
fizyczne wykonanie inwestycji leżało już w gestii klubu.

Do powyższych informacji Rada nie wniosła uwag.
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Ponadto Wójt przedstawił przykładowe wielkości dotacji na zadania z zakresu kultury
fizycznej i sportu w miejscowościach do 9 000 mieszkańców. np.
- Gmina Rajcza (woj. Śląskie) - kwota dotacji 45 OOO,OOzłna 4 kluby sportowe a podział
dotacji przedstawia się następująco: UKS-y 1 700,00z1., 2 500,00zł., Kluby 1 800,00z1.,
2 OOO,OOzł.,najwyższadotacja dla klubu (3 kat. wiekowe) - 33 OOO,OOz1.
- Gmina Bobrowniki (woj. Śląskie) - kwota dotacji 42000,00zł. na 3 kluby, max. kwota
dotacji wynosi 14 OOO,OOzł.
- Gmina Stężyca (woj. Pomorskie) - kwota dotacji 55 OOO,OOzłna 3 kluby, dotacja stanowi
max. 90% całości zadania
- Gmina Gorzkowice (woj. Wielkopolskie) - kwota 190 000,00 zł na 2 kluby
- Gmina Turawa (woj. Opolskie), kwota dotacji 155 OOO,OOzłna 7 klubów.
Następnie przedstawił dotacje w okolicznych miejscowościach, które przedstawiają SIę

następująco:
Gmina Lyski 160 800,00zł. 9 klubów
Gmina Jejkowice 26 OOO,OOzł. 1 klub
Gmina Komowac 40 OOO,OOzł. 4 kluby
Gmina Świerklany 105 OOO,OOzł. 2 kluby
Miasto Pszów 160 OOO,OOzł. 6 klubów
Poinformował, że w gminie Łyski dotacja stanowi max. 80% całości zadania, nadmienił
również, że środki na utrzymanie obiektów (prąd, woda, ogrzewanie) pochodzą z dotacji.
W naszej gminie koszty związane z utrzymaniem obiektów pokrywane są z budżetu gminy.

Wójt nadmienił, że docenia pracę wszystkich działaczy sportowych, którzy poświęcają swój
czas na pracę społeczną w klubach, jednak wyniki nie są adekwatne do przydzielonych
dotacji na działalność tych organizacji. Nadmienił, że należą się wielkie podziękowania
działaczom sportowym za ich zaangażowanie w działalność sportową.

Przewodniczący Rady dodał, że środki finansowe przeznaczone w budżecie gminy na
inwestycje w klubach sportowych nie są marnotrawione, są wykorzystywane na poprawę
infrastruktury przy boiskach i obiektach sportowych na terenie naszej gminy.

Przewodniczący Komisji Rozwoju poinformował, że Prezesi klubów zostali zaproszeni na
posiedzenie komisji, w celu przedstawienia działalności merytorycznej oraz rozliczenia
środków finansowych pochodzących z budżetu gminy. Komisja nie wniosła uwag do
działalności klubów. Ponadto wysłuchano problemów związanych z funkcjonowaniem
klubów. Komisja składa wielkie podziękowania prezesom klubów sportowych za ich
poświęcenie i bezinteresowne zaangażowanie w działalność klubów.
Radna Maria Knapik zwróciła uwagę na to, by podziękować na łamach Informatora
Gminnego działaczom wszystkich klubów sportowych za wkład pracy włożony w działalność
tych organizacji.

Ad. 13

Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Gaszowice

Nr XLV/2l6/l0 z dnia 14 stycznia 2010 roku w sprawie uchwalenia

budżetu gminy na rok 2010 (zmienionej uchwałą Nr XLVI/221/l0 z

dnia 27 stycznia 2010 roku),

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
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Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. Rada nie wniosła uwag do przedstawionego
projektu uchwały.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "sprzeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR XLVII 1226/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 25 lutego 2010 r.
w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Gaszowice Nr XLV/216/l0 z dnia 14 stycznia 2010
roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010 (zmienionej uchwałą Nr
XLVI/221/1O z dnia 27 stycznia 2010 roku) - stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu

długoterminowego na realizację zadania pn. "Przebudowa

imodernizacja drogi - ulica Górnicza w Czernicy",

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. Rada nie wniosła uwag do przedstawionego
projektu uchwały.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "sprzeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR XLVII 1227 110RADY GMINY GASZOWICE z dnia 25 lutego 2010 r.
w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu długoterminowego na realizację zadania pn.
"Przebudowa i modernizacja drogi - ulica Górnicza w Czernicy" - stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok

2010.

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. Rada nie wniosła uwag do przedstawionego
projektu uchwały.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "sprzeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR XLVIII 228/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 25 lutego 2010 r.
w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010 - stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.
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Ad.14

Bieżące sprawy.

I Przewodniczący Rady

- poinformował, że kolejną sesję planuje się na 25 marzec 2010 r. o godz. 16.00 w Ośrodku
Kultury i Sportu w Gaszowicach.

- podał harmonogram dyżurów radnych na miesiąc marzec i kwiecień, który przedstawia się
następująco:

Marzec 2010
1 marzec - radny Adam Grzelec
8 marzec - radny Ryszard Jacek

15 marzec - radny Henryk Fabisz
22 marzec - radny Piotr Górecki
29 marzec - radny Mieczysław Szymik
Kwiecień 2010
12 kwiecień - radna Ewa Biernacka
19 kwiecień - radny Józef Szawerna
26 kwiecień - radna Ewa Biernacka

- odczytał podziękowania skierowane przez Ruch Wspierania Inicjatyw
Społecznych Młodzi 2009 dla Rady Gminy za ofiarowaną pomoc przy
zorganizowaniu "Spotkania dzieci z Mikołaj em"

- odczytał pismo Archidiecezji Katowickiej dotyczące Dni Skupienia dla Samorządowców.
Spotkanie to odbędzie się 27 marca 2010 r. o godz. 10.00. - poprosił chętnych radnych do
wzięcia udziału o zapisywanie się w biurze rady Gminy celem potwierdzenia udziału.

II Wójt Gminy

Zaprosił radnych na:
- spektakl muzyczny pt. "Komu piosenkę?", który odbędzie się 7 marca o godz. 17.00 w Sali
widowiskowo-sportowej w Czernicy. Spektakl wyreżyserowany jest przez Anetę Antosiak,
przygotowany przez Żorskie Towarzystwo Kulturalne "Kontrapunkt".
- turniej piłki siatkowej dziewcząt, który odbędzie się 5 marca o godz. 11.00 w sali
widowiskowo-sportowej w czernicy. Tturniej rozgrywany będzie na poziomie wiekowym
gimnazjum - wezmą w nim udział uczniowie z gimnazjum z Piec, Rydułtów, Świerklan
i Czerwionki.
- wystawę fotografii do Ośrodka Kultury i Sportu w Gaszowicach, która jest plonem
otrzymanego unijnego grantu, która potrwa do końca tego tygodnia. Wystawa została
przygotowana w ramach projektu pt. "Zmotywowani do działania" i promującego działania
ukierunkowane na pobudzaniu społeczności lokalnej do budowania partnerstwa na rzecz
rozwoju kapitału ludzkiego w gminie, jak i promowanie szeroko rozumianej edukacji wśród
jej mieszkańców.

Ponadto Wójt przedstawił zmiany dotyczące realizacji zadania pn. "Ograniczenie niskiej
emisji w budynkach użyteczności publicznej w Powiecie Rybnickim", które w naszej gminie
związane jest z przeprowadzeniem termomodernizacji budynków placówek oświatowych.
Zdecydowaliśmy się zmniejszyć zakres zadania i wycofać z programu w związku z
możliwościami finansowymi Szkołę Podstawową w Gaszowicach. Wycofanie SP Gaszowice
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jest najbardziej racjonalne. Pozostał budynek, w którym znajduje się przedszkole w Czernicy
i Szkoła Podstawowa w Szczerbicach. Wójt powiedział, że jak na razie Powiat Rybnicki nie
otrzymał informacji z Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach o akceptacji zmian
w zakresie pomniejszenia realizacji tego zadania w całości, raczej będzie decyzja pozytywna.
Ponadto poinformował, że prawdopodobnie zmieni się dofinansowanie do tego zadania do
poziomu planowanego wcześniej tj. 80% wartości zadania.

III Sekretarz Gminy

- odczytała treść pisma z dnia 27 stycznia 2010 roku Nr SO/IV/5024/3/10 I Wicewojewody
Śląskiego Pana Stanisława Dąbrowa dotyczące pomocy w repatriacji. Następnie przedstawiła
Radzie stanowisko Wójta, iż Gmina Gaszowice nie może włączyć się aktywnie w proces
repatriacji, by pomóc Polakom pozostałym na Wschodzie ze względu na brak możliwości
lokalowych. Rada nie wniosła uwag w tej sprawie, w związku z tym Sekretarz Gminy
poinformowała, że takie stanowisko zostanie przekazane do Wojewody.

IV. Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych
i Młodzieży - Halina Rybarz-Adamik
- poinformowała, że otrzymała zaproszenie na Przedszkoliadę, która odbędzie się 16 marca
br. zwracając się do radnych z prośbą o składkę, aby zakupić z Rady Gniny sprzęt bądź
zabawki dla dzieci z przedszkoli naszej gminy.

Ad.1S

Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

1. Radny Piotr Górecki zgłosił, że na ul. Dębowej w Czernicy w dwóch miej scach zapadł
się asfalt. Wójt odpowiada, że sprawa tajest znana w Urzędzie Gminy, miejsce to zostało
zabezpieczone, a w miarę poprawy warunków atmosferycznych zostaną podjęte czynności
naprawcze.

2. Przewodniczący Rady zgłosił że na drogach powiatowych na terenie naszej gminy są źle
zabezpieczone łączenia poprzeczne wykonanego asfaltu - sugerował Wójtowi, aby
wystosowano pismo do Zarządu Dróg Powiatowych, aby rozpocząć działania
reklamacyjne w tym zakresie. Ponadto poinformował, że studzienki przy drogach
powiatowych są obniżone, co stwarza duże niebezpieczeństwo.

3. Radna Maria Knapik zgłosiła, że na niektórych straganach na targowisku przeciekają
dachy. Wójt odpowiada, że sprawa ta zostanie rozeznana.

Ad.16
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady po wyczerpamu porządku obrad zamknął sesję Rady Gminy
Gaszowice.

Protokołowała:
/ - / Anna Zimny

PRZEW
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